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SĂRBĂTOARE
Botezul Domnului

Miercuri, 6 ianurie 2010;
 ora 11.00 Sfânta Liturghie;

ora 12.20 Sfi nţirea cea mare a apei
-----------------------------

IMPORTANT
Vă rugăm să

aduceţi recipiente
pentru a lua acasă apă sfi nţită

Bucură-te, stea de lumină purtătoare lumii;
Bucură-te, făclie strălucitoare a toată făptura;
Bucură-te, cădere de pierire demonilor;
Bucură-te, ridicarea pământenilor celor căzuţi;
Bucură-te, lumina necuprinsă de ochii omeneşti;
Bucură-te, adânc mare văzut de gândurile credincioşilor;
Bucură-te, că tu eşti povăţuitorul mântuirii;
Bucură-te, că luminezi inimile credincioşilor;
Bucură-te, dătătorule de bucurie al creştinilor;
Bucură-te, pierzătorul blestemului pământenilor;
Bucură-te, prin care se luminează făptura;
Bucură-te, prin care se goneşte necazul;
Bucură-te, Sfinte Ioane, preacinstite Înaintemergătorule!

SĂRBĂTOARE
Sfântul Ioan Botezătorul

Joi, 7 ianurie 2010;
 ora 11.00 Sfânta Liturghie



pr. Anthony M. Coniaris; www.predici.cnet.ro

 Pocăiţi-vă!
 Laitmotivul predicării lui Ioan a fost pocăinţa. El a venit să propovăduiască 
“botezul pocăinţei întru iertarea păcatelor”. I-a chemat pe oameni să se întoarcă 
de la păcat spre Dumnezeu. Îl auzim spunând: “Cel ce are două haine să dea 
celui ce nu are şi cel ce are bucate să facă asemenea” (Luca 3,11). Iar vameşilor 
le spune: “Nu faceţi nimic mai mult peste ce vă este rânduit” (v. 13). Soldaţilor: 
“Să nu asupriţi pe nimeni, nici să învinuiţi pe nedrept, şi să fi ţi mulţumiţi cu solda 
voastră” (v. 14). Ioan nu le-a spus oamenilor să trăiască în deşert, să mănânce 
lăcuste şi miere, sau să se îmbrace în haine din piele de cămilă. El a dorit să le 
ceară doar ceea ce de fapt Dumnezeu cere oamenilor: să se pocăiască şi să ducă 
o viaţă dreaptă. Fariseilor care credeau că au un paşaport spre ceruri deoarece 
se trăgeau din Avraam, el le spune: “Să nu credeţi că puteţi zice în voi înşivă: 
Părinte avem pe Avraam, căci vă spun că Dumnezeu poate şi din pietrele acestea 
să ridice fi i lui Avraam. Iată securea stă la rădăcina pomilor şi tot pomul care 
nu face roadă bună se taie şi se aruncă în foc” (Matei 3,9-10). Ce contează cu 
adevărat nu sunt rădăcinile, ci roadele. Omul trebuie să îşi conştientizeze păcatul 
înainte de a-l putea accepta pe Mântuitorul. Dacă credem că mesajul lui Ioan era 
prea aspru sau că judeca prea dur lumea, să ne amintim doar că în trei ani Israelul 
avea să îşi crucifi ce Regele.
 
 Măreţia lui Ioan.
 Măreţia lui Ioan stă în mărturia sa fi delă dată despre Cristos ca Mesia. A 
avut privilegiul de a alerga în faţa caleştii regelui strigând: “Cristos a venit”. A fost 
o persoană umilă care nu a căutat onoare sau glorie pentru sine. Considerându-se 
nedemn să dezlege încălţămintea lui Mesia, el a spus: “Acela trebuie să crească, 
iar eu să mă micşorez” (Ioan 3,30). El a stat ferm în faţa regelui Irod, care trăia cu 
soţia fratelui său: “Nu-ţi este îngăduit să ţii pe femeia fratelui tău” (Marcu 6,18), 
i-a spus el. La fi nal, acest profet cel mai mare între profeţi a fost decapitat de Irod 
la cererea Salomeii. În toată viaţa sa, Ioan a dat mărturie despre Isus. Când a afl at 
de moartea sa, Isus a dat la rândul său mărturie despre Ioan. El a spus: “Între cei 
născuţi din femei, nimeni nu este mai mare decât Ioan” (Luca 7,28).
 
 Rugăciune.
 Doamne, îţi mulţumim pentru Ioan Botezătorul, mesagerul trimis de tine 
pentru a vesti venirea Mesiei. Ajută-ne să îi pregătim calea, acum când El vrea să 
intre în vieţile noastre. Să îndepărtăm munţii de mândrie şi prejudecată, să facem 
drepte prin pocăinţă căile întortocheată de neciste şi minciună. Pentru că Cel ce 
vine să îşi facă sălaş în noi este Mielul lui Dumnezeu. El vine să ne ia păcatele şi 
să ne facă tabernacole ale prezenţei Sale în lume. Amin.


